

[Texte]

... reassessment of needs early in seventy-eight indicated that additional funds would be required for grants.

Mr. Roberts: That transfer took place in relation to last year's celebration.

Mr. Friesen: So that money is already spent?

Mr. Rayner: Yes, largely, although some of the bills are still coming in. So we may not have actually dispersed it all, but essentially, I would say, yes, it has been committed and spent.

Mr. Friesen: Is that within parliamentary rules, that you can make those expenditures without having the funds voted to you?

Mr. Rayner: Well, we did have the authority for the \$298,000. This is not new money. We have the authority in the Main Estimates. But this is just a shuffling between two accounts.

Mr. Friesen: All right. I would like to refer to the Auditor General's Report which came down today concerning the Secretary of State's Department, paragraph 9.102 entitled Oral Arrangements. His criticism is:

Departmental officers have entered into oral arrangements under which contractors were directed to proceed with work before the contracts were documented and signed.

Did any of that occur with Festival Canada?

Mr. Rayner: I do not believe so, with respect to that comment. I would have to check it. This was an isolated case that was referred to here, although it reads in a very general way. I believe it covered two cases, and I do not think it refers to Festival Canada but I can check that.

Mr. Friesen: Could you let us know, by letter, if no other way?

Mr. Rayner: Whether or not it refers to Festival Canada.

Mr. Friesen: Right. Under Financial Authorities, paragraph 9.104:

Approval and certification of payments under Section 27 of the Financial Administration Act was sometimes made by officers without delegated authority or without delegated authority or without satisfactory evidence as to the receipt of goods or rendering of services. In some cases progress or advance payments were made which did not meet the conditions of the contracts.

Does that come under Festival Canada?

Mr. Rayner: I would have to check the specific cases that the Auditor General looked at. I think you can appreciate they do a spot check, and just what particular contracts or invoices they were looking at during that check, I do not know. I do not know that the record will demonstrate that, but if they do, we can certainly identify it.

Mr. Friesen: Yes.

Mr. Roberts: We will check and let you know what they refer to.

[Traduction]

... une réévaluation des besoins au début de mille neuf cent soixante-dix-huit a indiqué que des fonds supplémentaires étaient requis pour les subventions.

M. Roberts: Ce transfert a été effectué pour les fêtes de l'année dernière.

M. Friesen: Les fonds ont donc été dépensés?

M. Rayner: En grande partie, même si les factures continuent d'arriver. Il se peut que la totalité des fonds n'ait pas été versée, mais elle a certainement été engagée.

M. Friesen: Est-ce conforme à la règle parlementaire d'engager des dépenses sans avoir les fonds nécessaires?

M. Rayner: Nous avons reçu l'autorisation de dépenser \$298,000. Il ne s'agit pas de fonds nouveaux. Ils sont prévus dans le budget principal. Il s'agit simplement d'un transfert d'un compte à un autre.

M. Friesen: Je vous renvoie au rapport du Vérificateur général déposé aujourd'hui. Le paragraphe 9.102, «Ententes verbales» concerne le ministère du Secrétariat d'État:

Des agents du ministère ont conclu des ententes verbales en vertu desquelles les entrepreneurs ont commencé des travaux avant la rédaction et la signature des marchés.

La même chose s'est produite pour Festival Canada?

M. Rayner: Je ne le crois pas, de la façon dont est rédigée cette observation. Il faut que je vérifie cependant. Le cas mentionné dans le rapport est un cas isolé, même si, de la façon dont est rédigé le paragraphe, on peut penser que la tendance est généralisée. Il y a eu deux cas. Je ne pense pas que Festival Canada ait été impliqué, mais je vais vérifier.

M. Friesen: Vous pourrez nous donner une réponse par lettre ou autrement?

M. Rayner: A savoir si l'observation vise Festival Canada.

M. Friesen: Le paragraphe 9.104 maintenant, «Autorisation financière»:

L'approbation et la certification des paiements en vertu de l'article 27 de la Loi sur l'administration financière étaient parfois données par des agents à qui le pouvoir n'avait pas été délégué ou sans preuve suffisante quant à la réception des marchandises ou des services. Dans certains cas, on a effectué des paiements périodiques ou des avances ne respectant pas les modalités des marchés.

C'est vrai pour Festival Canada?

M. Rayner: Il faut que je revoie les cas auxquels fait allusion le Vérificateur général. vous savez sans doute que le Vérificateur général effectue des contrôles au hasard. Il s'agit de savoir quels contrats ou factures il a examinés au cours de cette opération. Je ne sais pas si la chose s'applique dans le cas présent. Il est possible de le déterminer avec certitude cependant.

M. Friesen: Bon.

M. Roberts: Nous vérifierons et vous ferons savoir ce qu'il en est exactement.